
   

Vergadering Departement Scheidsrechters 
Aanwezig: Toon De Lange, Rudi De Reu, Tom De Rouck, Johnny Jacobs, Ludo Sempels en 

Cor Van Echelpoel 

Verontschuldigd:  

Op uitnodiging:  

 

Datum: 2024-01-20 Van: 10.00 uur Tot: 12.00 uur 

Plaats: Online 

Goedkeuren verslagen (WG Vorming, zie bijlage) 
Kleine aanpassing moet nog gebeuren in het verslag Werkgroep Vorming.  

Opvolging verslag DS 
RefAssist: Johnny had contact met het bedrijf en geeft uitleg over het systeem. De verdere opvolging 

ligt in handen van Basketbal Vlaanderen want blijkbaar wordt er gewerkt aan een hervorming van 

het datasysteem.  

Graag hadden we gehad dat, indien er een overstap zou zijn, de verschillende experten (bijvoorbeeld 

de aanduiders) geraadpleegd worden voor de definitieve beslissing genomen wordt. 

Verzoek rechterlijke raad besproken. 

Vergadering 30/11 met Oost-Vlaamse clubs door Rudi en Tom. Er waren niet zo veel clubs aanwezig 

maar we hebben wel onze werking kunnen toelichten, samen met het nieuwe systeem van de cursus 

met de ReferE-learning. Dit resulteerde al in een toekomstige cursus in Zele en in Denderleeuw .  

Johnny had afgelopen week hetzelfde contact in Limburg. Daar werden een paar problemen i.v.m. 

aanduidingen besproken. Veel problemen zijn te wijten aan het gebrek aan scheidsrechters waarbij 

er soms refs op een hoger niveau moeten fluiten. Dit loopt meestal goed, maar af en toe is het ook 

iets minder. We willen ook in Limburg nog een aantal cursussen organiseren. Als er cursussen 

vastliggen dan moeten de secretariaten en de RA van de clubs op de hoogte gebracht worden. 

Official manager: is er licht aan het einde van de tunnel? Wij vernemen in de wandelgangen dat er 

vanaf 1 februari iemand die functie zal opnemen. We hopen dat hij zo vlug mogelijk contact opneemt 

met het DS. 

Verslaggeving vanuit de werkgroepen 
Werkgroep evaluaties 

Veel evaluaties en veel rapporten door de SR. Tiental refs promoveerde naar een andere categorie. 

Alles loopt vlot. Kim Dejaegher komt extra bij het lijstje voor kandidaat landelijk. 

 

Werkgroep vorming 

Het aantal gegeven cursussen loopt op, maar alles gaat vrij vlot. Er staan nog aantal cursussen op het 

programma en er komen er nog altijd bij. De nieuwe refs worden vlot in SBO geplaatst. Truitjes 

komen soms nog een beetje laat. 

Het X-Mas Tournament te Kortrijk is ook goed verlopen. 

Female project: online clinic op 31/01. Er zal terug een female project zijn op de finaledag van de 

Beker van België dames. Hiervoor moeten er wel nog afspraken gemaakt worden met NDR/AWBB. 

 

Aanduidingen 



   

Nieuwe refs aanduiden met peter verloopt in meeste provincies goed waardoor ze veel wedstrijden 

kunnen fluiten. Moeilijk in één provincie om de peters aan te duiden. Ludo neemt contact op en 

zoekt mee naar een oplossing.  

Aanduidingen zijn gedaan tot het eerste weekend van februari. Tijdens een bepaalde zaterdag waren 

er 19 refs van een reeks beschikbaar terwijl er 28 nodig waren. Er zijn voor het ogenblik veel zieke 

refs waardoor er een groot aantal vervangingen zijn.  

Vanuit NDR werden er vier stagiairs gevraagd. De namen zijn doorgegeven aan het NDR, maar de 

desbetreffende refs werden nog niet aangeduid. 

Erescheidsrechters 
De lijst werd besproken en Tom zal ze doorsturen naar Nancy. Tom vraagt ook de lijst op met de 

huidige erescheidsrechters. Het is de bedoeling om die lijst up te daten om dan zo vlug mogelijk de 

nieuwe kaart te kunnen bezorgen. 

Bespreken scheidsrechters en voorvallen tijdens wedstrijden 
 

Interne bespreking van een aantal voorvallen en binnen gekomen mails. 

Een voorbehoud kan altijd. We zullen dit nog eens duidelijk maken aan de refs samen met het feit 

dat ze de club die voorbehoud wil maken op weg moeten helpen. Het DWF heeft geen apart vak voor 

voorbehoud en dus moet dit gebeuren in het vak opmerkingen van de club.  

Ook positief nieuws: mail van Geert Hulpia met de melding dat twee refs alles correct afhandelden 

bij een wedstrijd met uitsluitingen. 

Ondersteuning refs als ze naar de Rechterlijke Raad moeten en zeker als er een klacht komt vanuit 

een club over een wedstrijd. Een advocaat vanuit Basketbal Vlaanderen is niet voorzien als ze voor de 

Rechterlijke Raad moeten komen, wel als er een burgerlijke procedure wordt opgestart. Dit is iets om 

samen met de nieuwe manager te bekijken. 

AV’s en fysieke testen volgend seizoen 
De AV’s liggen al vast voor volgend seizoen volgens Koen Umans. Een van de taken van de nieuwe 

manager om dit op te volgen.  

Behouden we de limieten voor de fysieke testen? Iedereen bekijkt dit eens tegen volgende 

vergadering.  

Summercamp 2024 
Het Summercamp gaat door van 30 augustus tot 1 september te Kortrijk. Jonas De Zweemer en 

Thomas De Vliegher zijn terug de coördinatoren en rekenen op de hulp van de administratie van 

Basketbal Vlaanderen en op de nieuwe manager. 

Het Summercamp eventueel laten samen gaan met een cursus, terugkomdag … andere suggesties? 

Toch al redelijk drukke bezetting tijdens het Summercamp maar denken erover of en wat er nog bij 

zou kunnen. 

Stage kandidaat landelijke refs 
Deze was te Sint-Lievens-Houtem en is goed verlopen. Eén kandidaat slaagde niet voor de fysieke 

test maar dit was te wijten aan een probleem met zijn schoenen.  

De theorie was minder goed maar hier speelde tijdsdruk wel een grote rol. 

Update Rudi: nieuwe online bevraging gedaan bij de kandidaten. Wie aanwezig was op de stage 



   

scoort heel goed, wie niet aanwezig was scoort merkelijk minder. Dus onze stagedagen zijn heel 

nuttig. 

Tom zoekt nog een datum voor de definitieve stage, eind mei of begin juni.  

Varia 
Tegen de volgende vergadering zal Tom het intern regelement deel competitie doornemen en 
aanpassingen voorstellen, idem voor de richtlijnen refs. De leden krijgen tijdig de nodige 
documenten om door te nemen. 
 
Know your rules bij de laatste nieuwsbrief: 156 antwoorden, mediaan 6/10. Dit kan beter, zowel naar 
aantal deelnemers als naar score. 
 
Voor refs die opnieuw willen fluiten volgen we het intern reglement. Oudgedienden die op hoger 
niveau floten en terug willen fluiten zullen gecontacteerd worden door Johnny of moeten hem 
contacteren. Ze moeten de RefereE-Learning doorlopen, het spelregelbewijs halen en een test 
afleggen. 
Johnny wil ook een aantal gestopte refs overtuigen om opnieuw ref te worden. 
 
Talentday’s in Wilrijk op 27 en 28 januari. De aanduidingen zijn gedaan en alle refs zijn potentials. 
Elke dag is er een begeleider aanwezig: dag één Philippe Smetcoren en op dag twee Farrah 
Mamouni. 
 
Volgende vergadering: maart 
 
Cor Van Echelpoel Tom De Rouck 

Voorzitter Secretaris 
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Vergadering werkgroep vorming 
Aanwezig: Rudi De Reu, Tom De Rouck, Jonas De Zweemer, Ellen Hendrickx en Johnny 

Jacobs 

Verontschuldigd: Farrah Mamouni, Joke Thielens en Cor Van Echelpoel 

Op uitnodiging: Toon De Lange 

 

Datum: 2023-12-12 Van: 20.00 uur Tot: 22.00 uur 

Plaats: Online 
 

Verslag vorige vergadering 
Goedgekeurd. 

Evaluatie clinics november/december 
• OVL: 30 

• WVL: 50 

• LIM: 30 

• VLBR: 12 (1 WVL + 1 OVL) 

• ANT 19 (2 LIM) 
 
Dit is een lage tot heel lage opkomst. 
Terug dezelfde problemen bij het organiseren van de clinics: te laat de zalen gevonden/gezocht en 
weinig promotie vanuit Basketbal Vlaanderen. 
Herinneringsmail sturen een week voor de clinic kan misschien meer volk trekken. 
In Herentals is als locatie niet voor herhaling vatbaar. (Geen beamer, geen cafetaria en niet super 
bereikbaar). Merksem kan eventueel dienen om in Antwerpen een clinic te organiseren. Basketbal 
Vlaanderen moet een zoektocht doen bij de Antwerpse clubs om te zien of we ergens terecht 
kunnen. 
De duurtijd van de clinics was te lang (begin 19.30, einde 22.30). 
De presentatie zal in aangepaste vorm (zonder clips) op de website komen. Het is belangrijk voor alle 
refs om de inhoud door te nemen. 

Opstart en evaluatie RefereE-Learning – Cursus scheidsrechters 
Tot op heden zijn er 140 nieuw officials (50 % officieel – 50 % YO+). Er doken hier en daar wat 
organisatorische problemen op wat betreft de truitjes en de fluitjes: geen levering, te late levering en 
verkeerde levering. Het is niet leuk voor ons dat we de nieuwe refs niet onmiddellijk het nodige 
kunnen bezorgen. Dit is geen goede reclame. Bovendien hebben sommige deelnemers nog steeds 
geen truitje ontvangen. 
Locaties en plaatselijke ondersteuning was zeer goed.  
De opvolging van de RefereE-Learning is tijdrovend maar moet wel gebeuren om de “foefelaars” (= te 
korte doorlooptijd) eruit te halen. Johnny brengt ze dan op de hoogte dat ze alles moeten gezien en 
gelezen hebben. 
 
Hoe kunnen clubs cursussen aanvragen en bij wie?  
We moeten opletten dat we niet te pas en te onpas cursussen organiseren.  
Er moet een duidelijke structuur komen. De organisatoren moeten het opgelegde schema opgesteld 
door de vorming volgen. Start om 9 uur, einde om 16.30 uur. 
Wie een cursus wil organiseren moet contact opnemen met Rudi. Hij zal bijhouden waar er cursussen 
komen en of er in de eerste plaats lesgevers beschikbaar zijn.  
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Op de website van Basketbal Vlaanderen plaatsen dat de clubs bij Rudi moeten zijn als ze een cursus 
willen organiseren. 
In de toekomst streven we ernaar om zoveel mogelijk cursussen te geven waar de drie niveaus 
(Youth official, Youth official Plus en officieel scheidsrechter) op dezelfde dag aan bod komen. 
 
Criteria om de cursus te volgen:  

• leeftijd is en blijft 14 jaar (op de dag van de theorie- en praktijkopleiding); 

• RefereE-Learning volledig gevolgd en het spelregelbewijs behaalt  

• aangesloten zijn bij Basketbal Vlaanderen. 

Stage kandidaat landelijke scheidsrechter 23 december 2023 
Er zijn 16 deelnemers ingeschreven. 
 
Programma: 

• 09:00 tot 09:30: onthaal – Sportcentrum De Fabriek, St.-Lievens-Houtem. 

• 09:30 tot 10:00: welkom met uitleg over de te volgen procedure om landelijk scheidsrechter te 
worden. 

• 10:00 tot 11:15: plaatsing, 2PO op het terrein. 

• 11:15 tot 11:30: pauze. 

• 11:30 tot 12:00: fysieke test (niveau landelijk). 

• 12:00 tot 13:00: broodjeslunch. 

• 13:00 tot 14:30: clinic door Johnny: IOT en protocols. 

• 14:30 tot 14:45: pauze. 

• 14:45 tot 16:00: theoretisch test, verbetering en bespreking van de test. 

• 16.00: einde. 
 
Catering: we voorzien ’s morgens ontbijtkoeken en voor ’s middags broodjes. Tom stuurt nog een 
vraag naar de aanwezigheid van de leden van de verschillende werkgroepen. 
Voorlopig zijn er nog geen nieuwe kandidaten toegevoegd aan de oorspronkelijke lijst. 
Al eens kijken naar een datum in mei om de eigenlijke stage te organiseren. 

X- Mass Tournament te Kortrijk – Clinic voor 2PO refs 
Alles is in orde, maandag wordt iedereen op de hoogte gebracht over wat er hem of haar te wachten 
staat tijdens het tornooi.  
Er zal een elektronisch “forms” systeem gehanteerd worden bij de evaluaties van de scheidsrechter, 
met dank aan Philippe Smetcoren. Wat een grote verbetering zal zijn t.o.v. de vorige jaren. 
Het wordt steeds moeilijker om mensen drie dagen beschikbaar te hebben. 
Er zijn clinics door coaches die bijgewoond kunnen worden op donderdag 28/12. Jonas vraagt Hugo 
om aan de deelnemende refs te vragen wie interesse heeft om een clinic bij te wonen.  
Zelf organiseren we geen clinic omdat we geen “overkill” willen doen met de scheidsrechters. 
Het is een uitgelezen moment om ook de mensen van de Werkgroep Promotie aan het werk te 
zetten. Onze visibiliteit moet dringend vergroten. 

Planning clinics februari 2024 
Johnny geeft de data waarop hij beschikbaar is door aan Basketbal Vlaanderen. Zij gaan op zoek naar 
geschikte locaties en zetten alles op de site. 
De data liggen best na het preolympisch tornooi. 
Mogelijke locaties: 
• Houtem/Destelbergen 
• Oostkamp/Kortrijk/Veldegem 
• Dilbeek/Haacht 
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• Goede locatie te Antwerpen 
• Zonhoven 

Concrete invulling van “midweek” wedstrijden voor de YTP scheidsrechters in januari 
Jonas is voorlopig in staking, dit tot zijn betalingen eindelijk in orde zijn.  
Hij steekt heel veel tijd en werk in dit project en het zou toch van appreciatie getuigen mochten de 
betalingen tijdig uitgevoerd worden. 
1 Wedstrijd per provincie/locatie. 
2 Referee-coaches/locatie. 
Video-opname. 

Brainstormen over de opvolging van de nieuwe YO+ scheidsrechters – Hoe kunnen we 

die nieuwe groep bereiken? 
Proberen te bereiken via Instagram, TikTok … als alles over het kanaal van Basketbal Vlaanderen 
moet dan is dit weer niet handig.  
Zoeken naar een eigen manier van werken los van de platformen van Basketbal Vlaanderen.  
De nieuwe manager en de werkgroep Promoties kunnen hier nuttig werk verrichten. 

Worden de YO+ ingeschakeld? 
December is geen referentiemaand omdat er in december bijna geen jeugdwedstrijden zijn. Vanaf 
half januari kan dit op volle kracht ontplooid worden. 
De peters voor de geslaagden en de wedstrijden die ze kunnen fluiten worden gezocht door de 
official planners. 
De peters van de officials moeten aan Toon doorgeven wanneer en waar ze met hun protegé willen 
fluiten. 
De lijst met de peters en de ref die ze begeleiden staat online. 
Het invullen van de beschikbaarheid in het aanduidingssysteem is een serieus werkpunt voor de YO+. 

Organiseren we dit jaar een “terugkomdag” voor de nieuwe officiële scheidsrechter en 

de YO+? 
Live of online? 
Jongeren proberen te sensibiliseren via sociale media … 
Het is een ramp om de nieuwe scheidsrechters te bereiken en te motiveren. Uiteraard en gelukkig 
zijn er ook die wel te bereiken zijn.  
Dit punt bespreken we verder op de volgende vergadering. 

Opvolging 3x3 – Girls got game  
Louis doet de aanduidingen en Farrah volgt op. 
Dit loopt nog altijd goed. 

Female Project in functie van het Olympisch kwalificatietornooi in Antwerpen 
Hervé Forthomme ook eens contacteren om samen te werken met de Waalse zijde?  
Er is blijkbaar ook een female project op het niveau van het NDR. Olivier Monsieur en Yvan Slangen 
zouden dit aansturen. Mogelijk ook contact met hen opnemen. Zeker met het oog op een project 
t.g.v. de finale van de Beker van België dames. 
Eventueel naar een dameswedstrijd gaan kijken op TDW niveau. 
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Varia 
Vergadering met clubs uit Oost-Vlaanderen is goed verlopen. De aanwezig clubs hebben een duidelijk 

overzicht gekregen van de werking van het DS met al zijn vertakkingen. Ook de RefereE-learning en 

de nieuwe indeling van de scheidsrechters kwamen aan bod. 

Betalingen blijven hopeloos achter lopen. De externe lesgevers van het Summercamp kregen nog 

altijd geen betaling. Er zijn ook clubs die geen tijdige betaling kregen, pas maanden nadien werden 

de betalingen i.v.m. de AV’s gedaan. Ook de betaling van de eigen lesgevers blijft serieus achter. 

Deze manier van werken bij Basketbal Vlaanderen creëert een situatie waarbij we gemotiveerde 

lesgevers gaan kwijt geraken. Ook een vergoeding gelieerd aan de functie binnen de werkgroep van 

de verschillende departementen is nog altijd niet voorzien.  

Volgende vergadering nog te bepalen. 

 

Rudi De Reu – Tom De Rouck 

 


